

ABSTRACT

This study aimed to analyze the influence of Capital Adequacy Ratio (CAR), Non Performing Financing (NPF), Return on Equity (ROE), Return on Assets (ROA), Financing Deposit Ratio (FDR), Operating Expenses Operating Income (BOPO) to Financial Sustainability Ratio (FSR) of Islamic Banking in Indonesia.

Objects in this study is Sharia Commercial Banks in Indonesia that has been registered in Bank Indonesia / OJK period 2010Q2 - 2014Q4. Methods of test data analysis using panel data regression analysis with the estimation model Fixed Effect, classic assumption test, and hypothesis testing using tools Eviews 8.0 program.

Results of the study t test showed that the CAR has a not significant positive effect, NPF has significant negative effect, ROE has not significant negative effect, ROA has significant positive effect, FDR has a not significant positive effect, and BOPO has a significant negative effect. While the research results indicate that the F test together all independent variables significantly influence the dependent variable and adjusted R^2 of 0.9646.

The results of this study are expected to be taken into consideration for the general management of Islamic banks operating in Indonesia to increase operating income and pressing the load or its operational costs in order to reach Financial Sustainability.

Keywords: *Efficiency, Sustainability Ratio, Islamic Banks.*

ABSTRAK

Penelitian ini bertujuan untuk menganalisis pengaruh *Capital Adequacy Ratio* (CAR), *Non Performing Financing* (NPF), *Return on Equity* (ROE), *Return On Asset* (ROA), *Financing Deposit Ratio* (FDR), Biaya Operasi Terhadap Pendapatan Operasi (BOPO) terhadap *Financial Sustainability Ratio* (FSR) Perbankan Syariah di Indonesia

Obyek dalam penelitian ini adalah Bank-bank Umum Syariah di Indonesia yang telah terdaftar di Bank Indonesia/OJK periode 2010Q2 - 2014Q4. Metode analisis data menggunakan uji analisis regresi data panel dengan model estimasi *Fixed Effect*, uji asumsi klasik, dan uji hipotesis dengan menggunakan alat bantu program Eviews 8.0.

Hasil penelitian uji t menunjukkan bahwa CAR berpengaruh positif tidak signifikan, NPL berpengaruh negatif signifikan, ROE berpengaruh negatif tidak signifikan, ROA berpengaruh positif signifikan, FDR berpengaruh positif tidak signifikan, dan BOPO berpengaruh negatif signifikan. Sedangkan hasil penelitian uji F menunjukkan bahwa secara bersama-sama seluruh variabel independen berpengaruh signifikan terhadap variabel dependen dengan adjusted R^2 sebesar 0,9646.

Hasil penelitian ini diharapkan dapat menjadi bahan pertimbangan bagi manajemen bank-bank umum Syariah yang beroperasi di Indonesia untuk meningkatkan pendapatan operasionalnya dan menekan beban atau biaya operasionalnya sehingga tercapai *Financial Sustainability*

Kata Kunci : Efisiensi, *Sustainability Ratio*, Bank Umum Syariah.

الملخص

هدفت هذه الدراسة إلى تحليل تأثير معدل كفاية رأس المال (CAR)، المتعثرة تمويل (الجهة الوطنية التقدمية)، العائد على حقوق المساهمين، العائد على الموجودات (ROA)، تمويل الإيداع نسبة (فرانكلين روزفلت)، تكاليف التشغيل ضد إيرادات التشغيل (ROA) الاستدامة نسبة المالية (FSR) من الخدمات المصرفية الإسلامية في إندونيسيا

الكائنات في هذه الدراسة هي الشريعة البنوك التجارية في إندونيسيا الذي تم تسجيله في الفترة بنك إندونيسيا / 2Q2010 OJK - 4Q2014. طرق تحليل البيانات باستخدام اختبار تحليل البيانات الانحدار لوحة مع نموذج تقدير ثابت تأثير، واختبار الفرضية الكلاسيكية، وفرضية اختبار باستخدام برنامج أدوات Eviews 8.0.

وأظهرت نتائج الدراسة أن CAR اختبار تأثير إيجابي ليس كبيراً، فإنه لا يزال تأثير سلبي كبير، تأثير سلبي كبير العائد على حقوق المساهمين، العائد على الأصول تأثير إيجابي كبير، كان روزفلت تأثير إيجابي ليس كبيراً، والعائد على الأصول تأثير سلبي كبير. بينما تشير نتائج البحث إلى أن اختبار F مع جميع المتغيرات المستقلة تؤثر بشكل كبير على المتغير التابع وتعديل R^2 من 0.9646.

ومن المتوقع أن يتم أخذها بعين الاعتبار للإدارة العامة للمصارف الإسلامية العاملة في إندونيسيا لزيادة إيرادات التشغيل والضغط على الحمل أو التكاليف التشغيلية من أجل الوصول إلى الاستدامة المالية نتائج هذه الدراسة

كلمات البحث: الكفاءة، نسبة الاستدامة، البنوك الإسلامية.